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Abstract (en)
The pump has a rotor rotatable around a rotation axis (R) in a chamber (4) of a housing (1). The rotor exhibits a sliding surface (15) at a side, where
the surface forms a sliding pairing with another sliding surface (16) of the chamber. A pocket is formed in one of the surfaces for lubricants. The
pocket is limited with respect to the rotation axis in a circumferential direction and radially outside by the former surface. The pocket is formed such
that a hydrodynamic lubricating film is developed between the surfaces by the rotating rotor. The rotor is made of sintered steel or plastic.

Abstract (de)
Rotationskolbenpumpe, umfassend a) ein Gehäuse (1) mit einer Kammer (4), b) einen in der Kammer (4) um eine Rotationsachse (R) drehbaren
Rotor (10), der an einer Stirnseite eine Gleitfläche (15) aufweist, die mit einer Gleitfläche (16) der Kammer (4) eine Gleitpaarung bildet, c)
und wenigstens eine in einer der Gleitflächen (15, 16) geformte Tasche (20; 21; 22; 26; 27; 28; 29) für Schmiermittel, d) die in Bezug auf die
Rotationsachse (R) in Umfangsrichtung und radial außen von der sie enthaltenden Gleitfläche (15) begrenzt wird, e) wobei die Tasche (20; 21; 22;
26; 27; 28; 29) so geformt ist, dass sich bei drehendem Rotor (10) zwischen den Gleitflächen (15, 16) ein hydrodynamischer Schmierfilm aufbaut.
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